
Število objav: 15
Internet: 9
Tisk: 6
Spremljane teme:
Inženirska dejavnost, ...: 0
Inženirska zbornica ...: 7
Barbara Škraba Flis: 0
Gradbeni zakon: 8
Zakon o ... načrtovanju: 0
Zakon o ... arhitektih: 0
Gradbena parcela: 0
Evidenca stavbnih zemljišč: 0
Svetovni gradbeni forum 2019: 0
Gradbeništvo, graditev: 8

Zbirka medijskih objav
INŽENIRSKA ZBORNICA SLOVENIJE,
za obdobje 6. 7. 2019
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Internet Naslov ZDA kljub močni rasti delovnih mest z višjo stopnjo brezposelnosti (dopolnjeno)

Zaporedna št.
1

Medij; Doseg Sta.si; 520.000, Slovenija

Rubrika, Datum Gospodarstvo v svetu; 5. 7. 2019

Stran v zbirki:
5

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...delo. Kljub temu je stopnja brezposelnosti narasla za 0,1 odstotne točke na 3,7 odstotka. Analitiki so se bali 
upočasnjevanja zaposlovanja v transportu,  in nekaterih drugih sektorjih, vendar pa so danes objavljeni gradbeništvu
podatki pozitivno presenetili, poročajo tuje tiskovne agencije. Stopnja brezposelnosti je... 

Internet Naslov Blagovne znamke so ključ do trajnostne rasti tako korporacij kot MSP

Zaporedna št.
2

Medij; Doseg Delo.si; 454.365, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 5. 7. 2019

Stran v zbirki:
9

Avtor Božena Križnik

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...ISR opravili anketo med slovenskimi podjetniki. Stojan pove: »Ugotovili smo, da jim je Made in Slovenia le v šibko 
pomoč na tujih trgih. Izstopa samo , kjer so podjetja moči nacionalne znamke pripisala občuten vpliv. gradbeništvo
Ugotovili pa smo tudi – in to je veliko presenečenje naše raziskave –, da so prav hitro... 

Internet Naslov Gradbeniki ogorčeni zaradi pravnega mnenja

Zaporedna št.
3

Medij; Doseg Dnevnik.si; 260.950, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 5. 7. 2019

Stran v zbirki:
11

Avtor M. K.

Teme Inženirska zbornica Slovenije , Gradbeni zakon

Povzetek
...Gradbeniki ogorčeni zaradi pravnega mnenja  ( ) za v torek sklicuje izredno Inženirska zbornica Slovenije IZS
skupščino, na kateri se bodo člani seznanili z odločitvijo gradbenih inženirjev za izstop iz zbornice in ustanovitev 
lastnega... 

Internet Naslov Strokovne kompetence ali apetiti?

Zaporedna št.
4

Medij; Doseg Dnevnik.si; 260.950, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 6. 7. 2019

Stran v zbirki:
15

Avtor Unknown

Teme Inženirska zbornica Slovenije , Gradbeni zakon , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...stvar strokovnih kompetenc, in ne pogajalski izkupiček«. Avtor prispevka, arhitekt Tomaž Krištof, je z udarnim 
naslovom zajel bistvo problematike nove . Če se z naslovom strinja vsak kompetenten inženir, se gradbene zakonodaje
po branju prispevka naša mnenja krepko razidejo. ODPRTA STRAN 6. julij 2019 6. julij 2019 0:00... 

Tisk Naslov Gradbeniki ogorčeni zaradi pravnega mnenja

Zaporedna št.
5

Medij; Doseg Dnevnik; 107.900, Slovenija Stran: 4 Površina: 83 cm2

Rubrika, Datum V ospredju; 6. 7. 2019

Stran v zbirki:
16

Avtor M. K.

Teme Inženirska zbornica Slovenije

Povzetek
...Gradbeniki ogorčeni zaradi pravnega mnenja  ( ) za v torek sklicuje izredno Inženirska zbornica Slovenije IZS
skupščino, na kateri se bodo člani seznanili z odločitvijo gradbenih inženirjev za izstop iz zbornice in ustanovitev 
lastnega... 
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Tisk Naslov Med počitnicami so si zgradili hišo

Zaporedna št.
6

Medij; Doseg Dnevnik; 107.900, Slovenija Stran: 11 Površina: 350 cm2

Rubrika, Datum Ljubljana in okolica; 6. 7. 2019

Stran v zbirki:
17

Avtor Vesna Levičnik

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...3D-tiskalnikom in odnesli domov za spomin. / Vesna Levičnik Prazno predavalnico, računalniško učilnico, laboratorij 
in delavnico na ljubljanski fakulteti za  in geodezijo je za teden dni zasedlo enaindvajset osnovnošolcev in gradbeništvo
en dijak. Mladostniki, prišli so iz Ankarana, Novega mesta, Žalca, Raven na Koroškem,... 

Internet Naslov Razlogi, zakaj je tvoja najemnina tako visoka (pojasnjuje nepremičninska agentka)

Zaporedna št.
7

Medij; Doseg Micna.si; 71.052, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 5. 7. 2019

Stran v zbirki:
20

Avtor Mateja Florjančič

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...tisti, ki so bili kreditno sposobni pred krizo, to tudi po njej, je pa res, da so banke previdnejše pri financiranju večjih 
projektov gradbenih podjetji.  je panoga, ki je med letoma 2007 in 2013 utrpela hude posledice in se še ni Gradbeništvo
povsem postavila na noge. "Banke ne podpirajo več brezglavo velikih projektov,... 

Internet Naslov Gradbeniki ogorčeni zaradi pravnega mnenja

Zaporedna št.
8

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 5. 7. 2019

Stran v zbirki:
22

Avtor M. K.

Teme Inženirska zbornica Slovenije , Gradbeni zakon

Povzetek
...  ( ) za v torek sklicuje izredno skupščino, na kateri se bodo člani seznanili z odločitvijoInženirska zbornica Slovenije IZS
gradbenih inženirjev za izstop iz zbornice in ustanovitev lastnega... 

Tisk Naslov Menjave plinskih kurilnih naprav

Zaporedna št.
9

Medij; Doseg Gorenjski glas - Kranjčanka; 43.000, Slovenija Stran: 34 Površina: 717 cm2

Rubrika, Datum Priloga Kranjčanka; 5. 7. 2019

Stran v zbirki:
25

Avtor P. Suzana Kovačič

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...izbrane dimnikarske družbe. Stanovalci so si s tem pristopom omogočili več svobode pri izbiri plinskih peči,« je 
navedel Dovrtel in opozoril še na novi , ki jasno razmejuje odgovornost med monterja, proizvajalca ter gradbeni zakon
projektanta, kar mora dimnikar po vgradnji s prvim pregledom ustrezno evidentirati in opozoriti... 

Tisk Naslov Pomanjkanje kadra eden največjih problemov obrti in podjetništva

Zaporedna št.
10

Medij; Doseg Štajerski tednik; 17.000, Slovenija Stran: 6 Površina: 426 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 5. 7. 2019

Stran v zbirki:
26

Avtor M. G.

Teme Inženirska zbornica Slovenije , Gradbeni zakon , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...bi lahko rekli, da so na udaru vse dejavnosti - od gostinstva, kovinarstva, avtoprevozništva, elektroinstalaterstva, 
mojstrov za popravila v hišah do . V teh dejavnostih so službe zagotovljene," je povedal direktor OOZ Ptuj gradbeništva
Boris Repič. Do nedavnega so bili ti poklici med slabše plačanimi, zdaj se tudi... 
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Tisk Naslov Več zaposlenih, manj brezposelnih

Zaporedna št.
11

Medij; Doseg Delavska enotnost; , Slovenija Stran: 18 Površina: 275 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 4. 7. 2019

Stran v zbirki:
27

Avtor M. M.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...število delovno aktivnih žensk pa za 0,2 % (na skoraj 400.900). Število delovno aktivnih oseb se je v aprilu 2019 
glede na marec 2019 najbolj zvišalo v  (za približno 1200); sledile so predelovalne dejavnosti (za skoraj gradbeništvu
700) in gostinstvo (za skoraj 500). Stopnja anketne brezposelnosti je po Sursu 4,8-odstotna.... 

Tisk Naslov Na notranjem trgu ni videti težav s cenami

Zaporedna št.
12

Medij; Doseg Delavska enotnost; , Slovenija Stran: 19 Površina: 400 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 4. 7. 2019

Stran v zbirki:
28

Avtor Mojca Matoz

Teme Gradbeni zakon , Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...državnega zbora in državnega sveta, političnih strank in drugih. Preprečiti zlorabo napotitve Nadaljujejo aktivnosti za 
ustanavljanje paritetnega sklada v  v Sloveniji. Splošna razprava na ekonomsko--socialnem svetu je že gradbeništvu
bila, zdaj je v pripravi zakonodaja, jeseni pa naj bi bila v državnem svetu na to temo... 

Internet Naslov Pojasnilo MOP v zvezi s pojmom »prevladujoča stroka«in kdo je lahko vodja projekta

Zaporedna št.
13

Medij; Doseg Skupnostobcin.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 5. 7. 2019

Stran v zbirki:
29

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...stroka«in kako določiti, katera stroka pri projektiranju glede na namen gradnje prevladuje ter kdo je lahko vodja 
projekta. V zvezi s tem MOP pojasnjuje, da  (GZ) v tretjem odstavku 12. člena določa, da mora Gradbeni zakon
projektant za vodenje izdelave projektne dokumentacije določiti pooblaščenega arhitekta ali pooblaščenega... 

Internet Naslov Gradbeniki ogorčeni zaradi pravnega mnenja

Zaporedna št.
14

Medij; Doseg Aktualno24.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 5. 7. 2019

Stran v zbirki:
31

Avtor M. K.

Teme Inženirska zbornica Slovenije , Gradbeni zakon

Povzetek
...  ( ) za v torek sklicuje izredno skupščino, na kateri se bodo člani seznanili z odločitvijoInženirska zbornica Slovenije IZS
gradbenih inženirjev za izstop iz zbornice in ustanovitev lastnega... 

Internet Naslov Gradbeniki ogorčeni zaradi pravnega mnenja

Zaporedna št.
15

Medij; Doseg Preberi.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 5. 7. 2019

Stran v zbirki:
32

Avtor Unknown

Teme Inženirska zbornica Slovenije

Povzetek
...  ( ) za v torek sklicuje izredno skupščino, na kateri se bodo člani seznanili z odločitvijoInženirska zbornica Slovenije IZS
gradbenih inženirjev za izstop iz zbornice in ustanovitev lastnega... 
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ZDA kljub močni rasti delovnih mest z višjo 
stopnjo brezposelnosti (dopolnjeno)

 so junija ustvarile 224.000 novih delovnih mest, kar je več od pričakovanj in tudi več kot maja, ko je število novih ZDA
delovnih mest doseglo le 72.000, kažejo danes objavljeni podatki ameriškega ministrstva za delo. Kljub temu je stopnja 
brezposelnosti narasla za 0,1 odstotne točke na 3,7 odstotka.
Analitiki so se bali upočasnjevanja zaposlovanja v transportu, gradbeništvu in nekaterih drugih sektorjih, vendar pa so 
danes objavljeni podatki pozitivno presenetili, poročajo tuje tiskovne agencije.
Stopnja brezposelnosti je kljub temu nekoliko narasla z najnižje točke v zadnjih 50 letih, saj je delo začelo iskati več 
Američanov.
Ministrstvo za delo v statistiko ne prišteva ljudi, ki niso aktivni pri iskanju zaposlitve, kar pomeni, da je bila dejanska 
stopnja brezposelnosti junija 7,2-odstotna, kar je 0,1 odstotne točke več kot maja.
Največ novih delovnih mest so junija odprli v sektorju poklicnih in poslovnih storitev (51.000), sledijo vladne službe (
33.000), gradbeništvo (21.000) in predelovalna industrija (21.000). Gostinstvo in turizem sta dodala 8000 neto novih 
delovnih mest, prodaja na drobno pa jih je ukinila 5800 potem, ko jih je že maja 7300.
Rast plač je še naprej počasna, vendar hitrejša od inflacije. Povprečna plača na uro je junija v primerjavi z majem narasla 
za šest centov oziroma 0,2 odstotka na 27,90 dolarja, kar je 3,1 odstotka več kot junija lani.
Poročilo ministrstva za delo o zaposlovanju in brezposelnosti v juniju je presenetilo borzne vlagatelje, ker je bilo zelo 
dobro. To pomeni, da centralna banka Federal Reserve na svojem naslednjem zasedanju Odbora za odprti trg  (FOMC)
30. in 31. julija morda ne bo znižala obrestnih mer.
Delniški indeksi so po objavi poročila nazadovali, vendar umirjeno, ker vlagateljem ostaja še upanje, da bodo skrbi okrog 
trgovinske vojne med  in Kitajsko ter odsotnost inflacije odtehtale dober položaj na trgu delovne sile. Inflacija vztraja ZDA
pod ciljno vrednostjo dveh odstotkov letno in  si lahko privošči znižanje ključne obrestne mere, čeprav ekonomija FOMC
tega trenutno ne potrebuje.
Predsednik  Donald Trump je s kitajskim kolegom Xi Jinpingom dosegel začasno trgovinsko premirje, vendar pa je ZDA
Trump že začel udrihati čez Evropo v iskanju novega spora.  po njegovem mnenju tako kot Kitajska nepošteno niža EU
vrednost evra, da bi škodovala ZDA.
Ameriška ekonomska ekspanzija se po zadnji krizi od leta 2007 do 2009 sedaj nadaljuje že deseto leto zapored in kažejo 
se znaki, da izgublja zagon. Davčne olajšave so rast podaljšale, vendar se je ta naboj po mnenju ekonomistov izpraznil in 
Federal Reserve Atlante za pravkar končano drugo četrtletje pričakuje le 1,3-odstotno rast.
Trump zato potrebuje centralne banke, da si zagotovi ponovno izvolitev novembra 2020, zato se bodo po mnenju 
poznavalcev njegovi napadi na predsednika Federal Reserve Jeroma Powella in druge člane odbora se še okrepili.
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BLAGOVNE ZNAMKE  | IZVOZNIKI 2019  | ZENEL BATAGELJ  | JURE STOJAN

Blagovne znamke so ključ do trajnostne rasti
tako korporacij kot MSP
Predpogoj za širitev na tuje trge je, da ima znamka močno in
privlačno zgodbo, ki prepriča že sama po sebi.
Objavljeno
05. julij 2019 06.00

Posodobljeno
05. julij 2019 06.00

Načeloma uživa država boljšo prepoznavnost kot njene korporacije, izjema so »nacionalni šampijoni«. Foto Jure Eržen

 Odpri galerijo

Božena Križnik
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Blagovno znamko običajno enačimo z njenim vizualnim delom, logotipom, v resnici pa je veliko več kot to. Uporabniku omogoča prepoznati natančno določen izdelek, ga razlikovati od
enakega ali podobnega iz ponudbe drugega proizvajalca, za podjetje pa je vir trajnostne dodane vrednosti, dodatni pospešek pri osvajanju visoko konkurenčnih tujih trgov in pomembno
premoženje v bilanci.

Vodilne znamke z vetrom v jadrih
Kaj pomeni uspešna/znana/dobra blagovna znamka za razvoj podjetja? Strokovnjak za znamčenje Zenel Batagelj, partner v Valiconu, pojasnjuje: »Izdelke se danes enostavno kopira,
znamke veliko teže. V sebi nosijo zgodbo, vrednote, zaupanje. Če se dobro upravljajo, se zgodi 'klik' s potrošnikom. Za trajno vrednost epizode, na primer naključna uporaba zaradi
nizke cene,

Vsaka domača zgodba si želi širitve, saj je slovenski trg majhen.
niso pomembne, pomemben je odnos, ki ga razvije znamka. Za finančno vrednost je formula dokaj preprosta – število uporabnikov, frekvenca uporabe in cenovna premija. Prodor na
tuje trge je pomemben zaradi prve točke – Slovencev je enostavno premalo, nam pa nič ne pomaga, če uspeh temelji na nizki ceni.« 

 Prepoznavnost izvoznih izdelkov na tujih trgih povečujejo tudi blagovne znamke znanih oseb, športnikov, ki izhajajo iz Slovenije. Foto Jure Eržen

In kakšno mesto imajo slovenske blagovne znamke na mednarodnih trgih? »Načeloma se najdemo le v nekaterih nišah,« odgovarja strokovnjak. »Obstajajo tri vrste internacionaliziranih
znamk: take, ki so gradile zgodbo najprej doma in se potem širile, potem so tu znamke, ki temeljijo na specifičnih znanjih in so v osnovi zaradi nišnosti globalne, in tretje, ki so bile
globalno med prvimi, na primer Talking Tom je izkoristil praznino na področju aplikacij za otroke, Bitstamp je bila ena prvih borz v kriptoekonomiji, Iconomi je nastal na začetku
fenomena ICO. Osebno mi je zelo pri srcu Flaviar, ki je začel v drugi skupini, se preselil v ZDA, tam redefiniral zgodbo in je danes največji klub ljubiteljev alkoholnih pijač.«

Po Batagelju je danes predpogoj za širitev na tuje trge, da ima znamka močno in privlačno zgodbo, ki prepriča že sama po sebi – četudi je že prepoznavna in in močna v svojem
domačem okolju. Seveda si vsaka domača zgodba želi širitve, saj je slovenski trg majhen. Mora pa biti ponudnik realen v pričakovanjih, kaj lahko doseže zunaj. Pogosto mora zaradi
vstopa na tuji trg redefinirati tako znamko kot izdelek. Sogovornik sicer opaža, da mnogi ravnajo modro in že v osnovi že razmišljajo globalno.

»Slovenci znamo in si želimo dobro upravljati z znamkami, le da smo zaradi krize nekoliko zastali. A imam občutek, da so vodilne znamke spet zajele sapo in gredo naprej. Če se
primerjamo z bivšo Jugo, smo Slovenci v tem pogledu bistveno bolj sistematični, a morda v razmišljanju preveč linearni, organski, previdni. Manjka nam balkanskega poguma,« sklene
Batagelj.

Delo.si 05.07.2019 
PetekDržava: Slovenija

Doseg: 454.365

06:01

https://www.delo.si/izvozniki/blagovne-znamke-so-k... 2 / 4

Delo.si 05.07.2019 
PetekDržava: Slovenija

Doseg: 454.365 Kazalo

06:01

https://www.delo.si/izvozniki/blagovne-znamke-so-k...

7

https://www.delo.si/izvozniki/blagovne-znamke-so-kljuc-do-trajnostne-rasti-tako-korporacij-kot-msp-202153.html


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Nacionalna zaščitna plahta
Obstaja več vrst blagovnih znamk, od hišnih oziroma krovnih, izdelčnih (pod)znamk, trgovinskih itd., po mnenju Jureta Stojana, direktorja razvoja in raziskav na Inštitutu za strateške
rešitve (ISR), pa je koristno razlikovati tudi med državno znamko in blagovnimi znamkami, ki prihajajo iz te države. Se pravi med Made in Slovenia in znamkami podjetij oziroma
njihovih izdelkov.
»Pri nastopu na tujih trgih deluje prva, se pravi nacionalna znamka, kot nekakšna zaščitna plahta,« pojasni Stojan. »Če je posamezna blagovna znamka neprepoznavna, bo pod
nacionalno znamko našla večjo varnost. Spomnite se samo nemških proizvodov, ki jih zunaj nemško govorečih držav pozna le malo potrošnikov, denimo zamrznjene torte Coppenrath &
Wiese. Pa jih z veseljem kupujejo, ko so, recimo, v akciji v Hoferju, saj so Made in Germany. Isto razmerje lahko sicer srečamo v svetu financ, pri bonitetni oceni državnih obveznic v
primerjavi z ocenami obveznic tamkajšnjih korporacij.«

Nacionalna blagovna znamka deluje pri osvajanju tujih trgov kot nekakšna zaščitna plahta.
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Načeloma, z redkimi izjemami, uživajo države boljše ocene – in boljšo prepoznavnost – kot njihove korporacije. Po ekonomistovih besedah pa v vsaki državi obstajajo »nacionalni
šampijoni«, blagovne znamke, ki po moči in prepoznavnosti presegajo nacionalno plahto. Pravzaprav jo vlečejo navzgor, s tem izboljšujejo prepoznavnost za vse druge. To niso nujno
samo produkti, takšni blagovni znamki sta tudi Luka Dončić in Slavoj Žižek.

Ključ za trajnostno rast
Blagovne znamke niso samo stvar korporacij oziroma velikih podjetij. So tudi ključ za trajnostno rast mikro, malih in srednjih podjetij. Spomladi so na ISR opravili anketo med
slovenskimi podjetniki. Stojan pove: »Ugotovili smo, da jim je Made in Slovenia le v šibko pomoč na tujih trgih. Izstopa samo gradbeništvo, kjer so podjetja moči nacionalne znamke
pripisala občuten vpliv. Ugotovili pa smo tudi – in to je veliko presenečenje naše raziskave –, da so prav hitro rastoča mikro podjetja, se pravi startupi, tisti del slovenskega malega
gospodarstva, ki relativno gledano največ vlaga v razvoj lastnih blagovnih znamk na tujih trgih. V najslabšem položaju pa so srednja podjetja, zlasti zaradi nizkega položaja v
mednarodnih nabavnih verigah. Zato nimajo priložnosti, da bi krepila lastne znamke.«

Delo.si 05.07.2019 
PetekDržava: Slovenija

Doseg: 454.365

06:01

https://www.delo.si/izvozniki/blagovne-znamke-so-k... 4 / 4

Delo.si 05.07.2019 
PetekDržava: Slovenija

Doseg: 454.365 Kazalo

06:01

https://www.delo.si/izvozniki/blagovne-znamke-so-k...

9

https://www.delo.si/izvozniki/blagovne-znamke-so-kljuc-do-trajnostne-rasti-tako-korporacij-kot-msp-202153.html




O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Gradbeniki ogorčeni zaradi
pravnega mnenja
Inženirska zbornica Slovenije (IZS) za v torek sklicuje izredno skupščino, na
kateri se bodo člani seznanili z odločitvijo gradbenih inženirjev za izstop iz
zbornice in ustanovitev lastnega reprezentativnega telesa.

(Foto: Bojan Velikonja)

IZS

mk
5. julij 2019

 5. julij 2019 22:30

Slovenija - Turčija 3:1
24 min

Spoznavali delo
gradbenikov, geodetov in
vodarjev

25 min

Gradbeniki ogorčeni zaradi
pravnega mnenja

55 min

Biden v primeru Trumpove
ponovne izvolitve
napoveduje konec zveze
Nato

1 ura

#foto Polona Hercog
zapravila priložnost kariere

1 ura

Bližnjica do deficitarnih
poklicev

2 uri

IAEA za sredo sklicala
izredno zasedanje glede
Irana

2 uri

Vse objave

NAJNOVEJŠE

V zbornici so v ta namen pri odvetniku Jožetu
Oberstarju naročili pravno mnenje (po neuradnih
informacijah naj bi stalo 7000 evrov brez DDV), ki
junijska sklepa gradbenikov o izstopu in določitvi
komisije, ki bo postopke izstopa vodila, razglaša
za »nična oziroma pravno neveljavna, nezakonita
in neizvršljiva, ker nimata pravne podlage v
nobenem predpisu niti aktu IZS«.

Gradbeni inženirji so ogorčeni, da se inženirska
zbornica »v preteklosti ni borila za svoje člane,
zdaj pa proti njim in njihovim zahtevam naroča
pravna mnenja, seveda plačana iz članarin
članov«. A na inženirski zbornici mirijo, da lahko
gradbeni inženirji mirno vodijo postopke za izstop
dalje, saj pravno mnenje določa le, da tega ne

Pozdravljeni, Matjaž
Dnevnik.si
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smejo početi v okviru zbornice. V ta namen je za
torkovo zasedanje predviden tudi sklep
skupščine, da sta oba junijska sklepa gradbenih
inženirjev »za IZS kot tudi za vse njegove organe
nezavezujoča in nimata nikakršnih pravnih niti
ekonomskih posledic za IZS.

IZS ne bo nosila nobenih stroškov, povezanih z
aktivnostmi razdružitve MSG iz IZS«. Kot smo že
večkrat poročali, je gradbenike razjezilo, da jih
stanovska organizacija ni bolje zaščitila pri
sprejemanju nove gradbene zakonodaje. mk
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Strokovne kompetence ali apetiti?
Dne 15. junija 2019 je bilo v Objektivu objavljeno mnenje v. d. predsednika
ZAPS Tomaža Krištofa z naslovom »Vodenje projektov naj bo stvar
strokovnih kompetenc, in ne pogajalski izkupiček«. Avtor prispevka,
arhitekt Tomaž Krištof, je z udarnim naslovom zajel bistvo problematike
nove gradbene zakonodaje. Če se z naslovom strinja vsak kompetenten
inženir, se po branju prispevka naša mnenja krepko razidejo.

ODPRTA STRAN

6. julij 2019
 6. julij 2019 0:00

Številke migrantov ne
lažejo

9 min

Branko Grims o velikem
biznisu

10 min

Podalpske kozlarije ali
zgodba o izjemi od pravila

11 min

Zgodovinska fronta:
Telesni stražarji Franca
Ferdinanda bi bili za
monarhijo pre...

12 min

Mavrične zastave v Peklu
12 min

Miran Lesjak: Kdo naj
misli?

12 min

Labodji spev ukročenega
Ciprasa

12 min

Vse objave

Iz tiskane edicije

NAJNOVEJŠE

Če razumemo, da ZAPS v sledenju svojim ciljem
deluje po vseh legalnih in legitimnih kanalih ter je
povrhu vsega sedanja zaposlitvena struktura
ministrstva za okolje in prostor (MOP) za stroko
arhitektov nadvse ugodna (večina pristojnih je
navsezadnje arhitektov, na čelu z državnim
sekretarjem, pristojnim za področje gradnje –
bivšim predsednikom ZAPS), pa vseeno menimo,
da tudi plemeniti cilji ne opravičujejo sredstev. Za
celovit vpogled v konfliktnost situacije naj
citiramo zapis avtorja ob njegovi kandidaturi za
predsednika ZAPS v letošnjem letu: »Eden
izmed dolgoročnih ciljev zbornice bo, da se
arhitekturnim birojem vrnejo vloge inženiringa in
vodenja nadzora gradbišča, kot je to v navadi
tudi v državah zahodne Evrope. Ob tem se bomo
borili za povečanje števila zaposlitev naših
članov v upravnih organih države in občin, za
izvajanje tehničnih skrbnih pregledov stavb, ki jih
vodijo arhitekti, za vrnitev pooblastila za izvajanje
vodij del pooblaščenim arhitektom in za
pogostejše pojavljanje arhitektov kot vodij
nadzora gradbišč.« (Outsider, 8. maj 2019)

Pozdravljeni, Matjaž
Dnevnik.si
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Ob zgoraj zapisanem se preostali inženirji zgolj
kislo nasmehnemo. Kako utemeljujejo
usposobljenost svojih članov za vodenje gradnje
(vodja del) in vodenje nadzora gradnje? Saj se
menda zavedajo obsega nalog in obveznosti, ki
iz tega naziva izhajajo? Koliko strokovnih
kompetenc imajo člani ZAPS kot vodje del?
Resnično menijo, da so znanja, pridobljena med
študijem na Fakulteti za arhitekturo, enakovredna
znanju študentov gradbeništva? Na predmetniku
enovitega magistrskega študija arhitekture
najdemo zgolj predmet, poimenovan
»Tehnologija gradnje in gradivo«, v obsegu 30 ur
predavanj in 30 ur vaj. Za primerjavo: študentje
gradbeništva v tem obdobju absolvirajo 750 ur
(410 ur predavanj, 340 ur vaj) obveznih vsebin, ki
so neposredno povezane s problematiko vodenja
in nadzora gradnje. Ob tem ne gre prezreti, da
študentje gradbeništva pridobivajo kompetence s
področja graditve objektov tudi pri vseh drugih
strokovnih projektih skozi celotno študijsko
obdobje. In tudi tega ne, da na Fakulteti za
gradbeništvo in geodezijo obstaja poseben triletni
študijski program operativnega gradbeništva z
namenom usposabljanja študentov za vodenje in
nadzorstvo gradnje. Pa postavimo na tehtnico:
60 ur ali 750 ur podajanja znanja v petih letih
študija, spoštovani predsednik ZAPS?

Če ZAPS resnično želi, da ob upoštevanju
strokovnih načel svojim članom zagotovi večjo
udeležbo pri gradnji in nadzoru, je prvi korak
zagotovo prilagoditev študijskega programa
arhitekture z dodajanjem strokovno-tehnične(!)
vsebine, ki bo diplomantom zagotovila zadostne
strokovne kompetence pri udeležbi, podrobno
poznavanje tako materialov kot tehnologije
gradnje in postopkov izvajanja nadzora ter
vodenja gradbišč. Šele nato bodo na trgu
arhitekti, ki bodo strokovno kompetentni
udeleženci pri graditvi, in ne zgolj posamezniki
na plačilni listi podizvajalcev – preostalih
projektantov/vodij del/nadzornikov.
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Če se vrnemo k predmetnemu članku, se
popolnoma strinjamo z avtorjem, da je kvalitetna
arhitektura bistvena prvina grajenega okolja. Pa
vendar, prva bistvena zahteva za vse objekte je
še vedno mehanska odpornost in stabilnost
objektov. Izpolnjevanje vseh, tako estetskih in
funkcionalnih kot tudi mehanskih in trdnostnih
zahtev je treba izpolniti in te ne smejo biti
ogrožene zaradi nepoznavanja, neobvladovanja
in nestrokovnosti vodilnih (vodja projekta, vodja
gradnje in vodja nadzora). Kot navaja avtor sam:
vsak strokovnjak je strokovnjak zgolj na svojem
področju.

Po preživeti gospodarski krizi, ki je močno
prizadela tudi preostale stroke, in ne samo
arhitekte, razumemo tendence ZAPS, da svojim
članom izboljša pogoje dela, poveča zaposljivost,
zaustavi prekarnost ter zagotovi boljši zaslužek.
Vendar pa mora biti način projektiranja in izvedbe
objektov, ki ga bo sprejela Vlada RS na predlog
vseh inženirjev in tudi arhitektov, v skladu z
načeli strokovnosti. Ne smejo prevladati apetiti
po zaslužkih z minimalno količino vloženega
dela.

Laikom se prepogosto zdi, da se prepiramo okoli
oslove sence – zato je potrebno, da nekdo reče
bobu bob. Vodenje projektiranja je zgolj in samo
koordinacija projektantov posameznih načrtov.
Vse dileme o kvaliteti grajenega okolja, bivalnem
ugodju, svetlobi in funkcionalnosti, ki jih navaja
avtor, morajo biti namreč povsem zadovoljivo
rešene že v načrtu arhitekture, s potencialnimi
spremembami med projektiranjem pa mora
soglašati arhitekt. Vodenje projekta tako v
ničemer ne pripomore h kvaliteti arhitekture ali
celo izboljša izpolnjevanje zahtev, ki jih navaja
avtor. Gre zgolj za obvladovanje glavne
projektantske pogodbe, ki jo bo z investitorjem
sklenilo podjetje vodje projekta. Trdimo, da sta za
vodjo projektov pri gradnji stavb izobrazbi
arhitekta ali gradbenika popolnoma enakovredni.
Argumentom, da gre za varovanje kvalitete
grajenega okolja in kulturne krajine, tako ni
mogoče slediti.
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Načrt arhitekture – skupek načrtov z dodatkom
estetike – je realiziran na podlagi načrtov vseh
inženirjev, v prvi vrsti pa na podlagi načrta
gradbenih konstrukcij, po katerem se objekt tudi
zgradi in s katerim je zagotovljena
najpomembnejša, bistvena zahteva iz
gradbenega zakona – mehanska odpornost in
stabilnost objekta. Poudariti je treba, da mora
gradbenik pri pripravi načrtov vseh konstrukcij
vselej upoštevati pogoje, ki so predpisani v
zakonih, pravilnikih, standardih, smernicah, in
poleg tega zagotavljati, da je s tem povezana
gradnja ekonomsko sprejemljiva ter da je poraba
tako javnega kot tudi zasebnega denarja
investitorja upravičena.

Z avtorjem prispevka se popolnoma strinjamo v
točki, da je v ozadju želja posamezne stroke po
večjem kosu pogače. Predvidevamo, da bo
ZAPS s svojim lobiranjem na MOP nadaljevala –
in da ji bo prej ko slej uspelo v zakonodajo vnesti
tudi določila, ki jih v zgoraj navedenem citatu
zapiše avtor. Preostali projektantski stroki bosta
tako ostala le sklepanje podizvajalskih pogodb z
arhitekturnimi biroji in seveda zmanjšanje
lastnega plačila zaradi izdatka za »koordiniranje
in vodenje« projekta. Posamezne načrte bomo
medsebojno usklajevali preostali inženirji sami –
tako kot do zdaj. Kako bosta potekala gradnja
(organizacija gradbišča, potek in usklajenost del)
ter izvajanje nadzora, ko (če) ZAPS uspe tudi s
preostalimi cilji, pa si žal niti ne upamo pomisliti.
Če si stroka arhitektov tako predstavlja
upoštevanje strokovnih kompetenc, očitno živimo
v paralelnih vesoljih. Dela je namreč dovolj – le
opraviti ga je dejansko treba, in ne zgolj prejeti
plačilo.

Zaključujemo z nedavno mislijo mednarodno
priznanega projektanta mostov, gospoda Marjana
Pipenbaherja: »Vsebina se je izgubila.« In
dodajamo: ostali so le apetiti, interesi in lobiji.

Upravni odbor matične sekcije gradbenikov pri
IZS
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Gradbeniki ogorčeni
zaradi pravnega mnenja

Inženirska zbornica Slovenije (IZS) za v
torek sklicuje izredno skupščino, na ka-
teri se bodo člani seznanili z odločitvi-
jo gradbenih inženirjev za izstop iz

zbornice in ustanovitev lastnega repre-

zentativnega telesa. V zbornici so v ta

namen pri odvetniku Jožetu Oberstarju
naročili pravno mnenje (po neuradnih
informacijah naj bi stalo 7000 evrov

brez DDV), ki junijska sklepa gradbeni-
kov o izstopu in določitvi komisije, ki

bo postopke izstopa vodila, razglaša za

»nična oziroma pravno neveljavna, ne-

zakonita in neizvršljiva, ker nimata

pravne podlage v nobenem predpisu
niti aktu IZS«. Gradbeni inženirji so

ogorčeni, da se inženirska zbornica »v
preteklosti ni borila za svoje člane,

zdaj pa proti njim- in njihovim zahte-

vam naroča pravna mnenja, seveda

plačana iz članarin članov«. A na inže-
nirski zbornici mirijo, da lahko gradbe-
ni inženirji mirno vodijo postopke za

izstop dalje, saj pravno mnenje določa
le, da tega ne smejo početi v okviru

zbornice. V ta namen je za torkovo za-

sedanje predviden tudi sklep skupšči-
ne, da sta oba junijska sklepa gradbe-
nih inženirjev »za IZS kot tudi za vse

njegove organe nezavezujoča in nima-

ta nikakršnih pravnih niti ekonomskih
posledic za IZS. IZS ne bo nosila nobe-
nih stroškov, povezanih z aktivnostmi
razdružitve MSG iz IZS«. Kot smo že
večkrat poročali, je gradbenike razjezi-

lo, da jih stanovska organizacija ni bo-
lje zaščitila pri sprejemanju nove grad-
bene zakonodaje. x mk
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POČITNIŠKO VARSTVO

Med počitnicami so si zgradili hišo
Enaindvajset otrok iz vse

Slovenije je teden dni svo-

jih počitnic spoznavalo,

kaj vse je treba upoštevati

in narediti pri gradnji hiše,

izdelali so tudi svojo mini
hišo, ki so jo na koncu na-
tisnili s 3D-tiskalnikom in
odnesli domov

za spomin.

/ Vesna Levičnik

Prazno predavalnico, računalniško
učilnico, laboratorij in delavnico na

ljubljanski fakulteti za gradbeništvo in

geodezijo je za teden dni zasedlo

enaindvajset osnovnošolcev in en di-

jak. Mladostniki, prišli so iz Ankarana,

Novega mesta, Žalca, Raven na Koroš-
kem, Kranja in Ljubljane z okolico je

prvi julijski teden počitnic preživelo v

poletni šoli, ki jo je fakulteta pripravi-
la v sodelovanju z Zvezo za tehnično

kulturo Slovenije (ZOTKS).

Pritegnilo jih je delo

na računalniku

Že četrto leto je bil odziv za poletno
šolo izredno velik, saj so predčasno

zapolnili vsa prosta mesta. Kot je po-
vedal dr. Tilen Urbančič, asistent na

oddelku za geodezijo in vodja letošnje

poletne šole, je vsako leto tudi več po-

vratnikov, veselijo pa se vsakega nove-

ga šolarja. »Letos smo si kot cilj polet-
ne šole zadali, da prek praktičnih na-

log in delavnic predstavimo poklice,

za katere izobražujemo na naši fakul-

teti. Tako smo pripravili vsebine s po-

dročja gradbeništva, geodezije in vo-

darstva,« je razložil Urbančič in z ve-

seljem tudi potrdil, da je zanimanje za

vpis na fakulteto po krizi v gospodar-

stvu, posledično tudi v gradbeništvu,

vsako leto večji.

Maketa iz gradbenih materialov

Ekipa trinajstih zaposlenih na fakul-

teti je program z delavnicami sestavi-

la tako, da je vsak posameznik moral

aktivno sodelovati. »Že prvi dan so

udeleženci na papir narisali objekt.
Za osnovo jim je bil geodetski načrt

parka, iz katerega so se naučili pre-
brati tudi zakoličene elemente,« je
povedal sogovornik in razložil: »Želeli

smo, da udeleženci izboljšajo prostor-

sko predstavo.« Temu je sledil obisk

laboratorija, kjer so otroci spoznavali
osnovne materiale, ki se uporabljajo
ne samo pri gradnji objektov, ampak
tudi pri toplotni in hidroizolacijah hi-

še. Za približek so sami zgradili hiško,

ki so jo letos prvič nadgradili z digi-
talnim pristopom in uporabo raču-

nalniškega programa.
»Da sem se odločil za obisk poletne

šole na fakulteti, mi ni žal, družba je

super; prav tako predavatelji. Najbolj pa

mi je bilo v veselje ustvarjati v progra-
mu SketchUp,« je priznal najstnik

Evan, ki smo ga skupaj z Jonom in Ja-
kobom ujeli v delavnici, kjer so iz po-
manjšanih najbolj pogostih materialov,

ki se uporabljajo pri gradnji hiš (les, le-

sene letvice, mini opeka, stiropor in za

kritino lepenka s posipom) izdelal svo-

jo maketo hiše. Tudi Jon, prišel je iz

Ankarana in počitnice preživlja pri teti

v Ljubljani, vsako leto obišče enega od

poletnih tečajev. »Letos sem izbral tega

in mi ni žal,« je priznal in odkrito tudi

povedal, da ima z izdelavo makete veli-

ko več dela, kot je pričakoval.
Med udeleženci je bilo tudi pet de-

klet, M so se prav dobro vključila v

»moško družbo«. Najmlajša, osemletna
Nika, ki sicer zelo rada sestavlja lego
kocke, prav tako pa so ji v veselje po-

barvanke, je naredila model rožnate
Hello Kitty hiške, ki jo je tudi natisnila,

tako kot vsi udeleženci, s 3P-tiskalni-

kom. Nekaj let starejšo prijateljico Alino

je poleg računalniškega dela navdušilo

tudi ravnanje s sodobnimi geodetskimi
instrumenti. »Uporabljali smo merski
trak, tahimeter, pokazali so nam tudi

skeniranje,« je povedala Alina, ki bo do-
mov odnesla maketo svoje hiše.

Da pa je bilo učenje še bolj zabavno,

so poskrbeli še z vzporednimi aktivno-

stmi na ljubljanskem bazenu Kolezija,

bližnjem šolskem igrišču, poletno šolo

pa so sklenili z orientacijskim tekom v

Tivoliju in popoldanskim piknikom. x

Evan (na levi), Jakob in Jon so iz pomanjšanih in najpogostejših materialov, ki se

uporabljajo pri gradnji hiše, izdelali svojo maketo. O Bojan VelikonjaO
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Razlogi, zakaj je tvoja najemnina tako visoka
(pojasnjuje nepremičninska agentka)

micna.slovenskenovice.si/uzivanje-doma/razlogi-zakaj-je-tvoja-najemnina-tako-
visoka-pojasnjuje-nepremicninska-agentka

Vsakomur, ki živi v najetem stanovanju se vedno znova poraja vprašanje,
kje se skrivajo razlogi za tako visoke najemnine.

Vsak najemnik se bo strinjal, da so najemnine pri nas vse prej kot žepu
prijazne. Res je sicer, da je njihova višina pogojena z lokacijo in drži, da
Ljubljana ter obala prekašata ostale regije v Sloveniji, a dejstvo je, da po
koncu zadnje gospodarske krize višina najemnin narašča in ni videti, da bi
se zadeve umirjale.

Vsem, ki so iz meseca v mesec za najeto stanovanje primorani odšteti
zajeten kupček denarja, pa se poraja eno samo vprašanje: zakaj so
najemnine tako visoke.

Ceno določa trg
 

Prvi odgovor na to vprašanje se skriva v osnovni zakonitosti trga, ki temelji
na ponudbi in povpraševanju. Kadar je povpraševanja več kot ponudbe, so
cene dobrine višje. Torej so visoke najemnine posledica preskromne
ponudbe.

Kje pa so razlogi za to?
 

Kot je povedala Maja Piljić z agencije za nepremičnine Stanart d.o.o., je to
velika težava naše države in zadeve na tem področju še zdaleč niso
ustrezno urejene:

"Politiki namesto, da bi spodbujali gradnjo neprofitnih stanovanj in uredili
večjo pravno varnost za najemodajalce, pripravljajo populistične zakone, s
katerimi kažejo na nepremičninske posrednike, češ da smo mi krivi za
visoke najemnine. Resnično jedro težave je v tem, da je ponudba
stanovanj bistveno preskromna. To iz lastnih izkušenj vedo vsi, ki so
kadarkoli najemali ali kupovali nepremičnino v našem glavnem mestu."

Štiri članska družina išče garsonjero

Sogovornica je jasna. "Da nekaj ni prav opažamo posredniki predvsem v
primerih, ko si garsonjero v prestolnici ogleduje štiri članska družina: starša
z dvema majhnima otrokoma. Ker si večjega doma žal ne more privoščiti.
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Čeprav garsonjere dosegajo tako pri najemih kot pri prodaji najvišjo ceno
glede na kvadratni meter, so le-te cenovno najdostopnejše, četudi je
kvadratni meter na koncu najdražji."

Posledice gospodarske krize
 

Nedvomno je dogajanje na nepremičninskem trgu še vedno tudi odraz
zadnje gospodarske krize. A ne v smislu, da so banke zaostrile pogoje pri
najemu kreditov za nakup nepremičnin, kar naj bi več ljudi prisililo v najem.
Kajti, kot meni Piljićeva so tisti, ki so bili kreditno sposobni pred krizo, to
tudi po njej, je pa res, da so banke previdnejše pri financiranju večjih
projektov gradbenih podjetji. Gradbeništvo je panoga, ki je med letoma
2007 in 2013 utrpela hude posledice in se še ni povsem postavila na
noge. 

"Banke ne podpirajo več brezglavo velikih projektov, pri tem so previdnejše
in financirajo po fazah, kar pomeni, da novogradnje zamujajo, posledično
je premalo nepremičnin. Vsi čakamo na boljši jutri, ko bo stanovanj na trgu
več. A ta kar ne pride in ne pride," pravi Maja Piljić.

 
Vpliva tudi ponudba Airbnb

 
Gre za oddajo za krajša obdobja med počitnicami in kot opaža agentka,
nedvomno močno vpliva na ceno najema v turističnih krajih, denimo v
centru Ljubljane in na Bledu, vpliv pa z oddaljevanjem od turističnih središč
upada. "V zadnjem času je v centru Ljubljane skoraj nemogoče dobiti
stanovanje za najem, saj je presežek večinoma izkoriščen v turistične
namene. Menim, da so prav zaradi tega trenda ta stanovanja še bolj
zaželena in bistveno dražja. Včasih so potencialni najemniki imeli za
pogajanje vsaj kakšnega asa v žepu: "Nimate parkirišč. To je res
pomanjkljivost". Danes takšni argumenti ne vzdržijo več. Stanovanja v
centru Ljubljane so iskana, kot še nikoli poprej. Res je tudi, da imajo visoko
najemnino kraji, ki so od centra prestolnice oddaljeni do pol ure vožnje.
Tolikšno časovno izgubo so iskalci stanovanj še pripravljeni sprejeti,"
ugotavlja agentka.

Poleg lokacije seveda na višino najemnine vpliva tudi stanje nepremičnine,
saj je dejstvo, da  smo ljudje v večini vizualna bitja. Izredno nam je
pomembno, da živimo v lepem bivanjskem prostoru, a po izkušnjah
Plijićeve najemniki v Ljubljani nimajo previsokih pričakovanj. Prej obratno:

"Zaradi razmer na trgu najemnih stanovanj so pričakovanja najemnikov
pod vsakršnim minimumom. Velikokrat sem presenečena, kaj vse se
oddaja in na koncu tudi najde najemnika. Kot sem že prej omenila, gre za
resen problem naše države."
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Kdo so najemniki?
 

Na prvo žogo bi rekli da tisti, ki si ne morejo privoščiti nakupa lastne
nepremičnine, a so razlogi za najem veliko bolj pisani. Nepremičnine
najemajo podjetniki, tuji napotitveni delavci, tujci, študentje,
vsi posamezniki v kakšni prehodni fazi življenja in pa tisti, ki svobodo
vrednotijo visoko ter prisegajo na življenje brez stalnic.

Na kaj pa morajo biti pozorni?

"Vsem svojim strankam svetujemo, naj vstopajo v urejena najemna
razmerja. Kajti menim, da največjo grožnjo pri najemu  predstavljajo prav
najemi na črno ter ustni in pomanjkljivi dogovori. Predvsem je v takih
dogovorih najemnik šibkejša, manj podučena stran, ki je hitro lahko
izigrana ter na prvi pogled ugodna ponudba postane še večji finančni
zalogaj," na past, v katero se najemniki lahko hitro ujamejo opozarja Maja
Plijić.

Avtorica: Mateja Florjančič
 Foto: Gettyimages

Priporočamo tudi: Pet stvari, na katere morate biti pozorni pri selitvi v
najeto stanovanje Ali pa: Tako je mogoče najeto stanovanje
spremeniti v dom

Preberite še: Arhitekt svetuje: V teh stanovanjih boste slišali sosede 
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Gradbeniki ogorčeni zaradi
pravnega mnenja
Inženirska zbornica Slovenije (IZS) za v torek sklicuje izredno skupščino, na
kateri se bodo člani seznanili z odločitvijo gradbenih inženirjev za izstop iz
zbornice in ustanovitev lastnega reprezentativnega telesa.

(Foto: Bojan Velikonja)

IZS

mk
5. julij 2019

 5. julij 2019 22:30

Slovenija - Turčija 3:1
10 min

Spoznavali delo
gradbenikov, geodetov in
vodarjev

11 min

Gradbeniki ogorčeni zaradi
pravnega mnenja

41 min

Biden v primeru Trumpove
ponovne izvolitve
napoveduje konec zveze
Nato

1 ura

#foto Polona Hercog
zapravila priložnost kariere

1 ura

Bližnjica do deficitarnih
poklicev

2 uri

IAEA za sredo sklicala
izredno zasedanje glede
Irana

2 uri

Vse objave

NAJNOVEJŠE

V zbornici so v ta namen pri odvetniku Jožetu
Oberstarju naročili pravno mnenje (po neuradnih
informacijah naj bi stalo 7000 evrov brez DDV), ki
junijska sklepa gradbenikov o izstopu in določitvi
komisije, ki bo postopke izstopa vodila, razglaša
za »nična oziroma pravno neveljavna, nezakonita
in neizvršljiva, ker nimata pravne podlage v
nobenem predpisu niti aktu IZS«.

Gradbeni inženirji so ogorčeni, da se inženirska
zbornica »v preteklosti ni borila za svoje člane,
zdaj pa proti njim in njihovim zahtevam naroča
pravna mnenja, seveda plačana iz članarin
članov«. A na inženirski zbornici mirijo, da lahko
gradbeni inženirji mirno vodijo postopke za izstop
dalje, saj pravno mnenje določa le, da tega ne

Pozdravljeni, Matjaž
Dnevnik.si
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smejo početi v okviru zbornice. V ta namen je za
torkovo zasedanje predviden tudi sklep
skupščine, da sta oba junijska sklepa gradbenih
inženirjev »za IZS kot tudi za vse njegove organe
nezavezujoča in nimata nikakršnih pravnih niti
ekonomskih posledic za IZS.

IZS ne bo nosila nobenih stroškov, povezanih z
aktivnostmi razdružitve MSG iz IZS«. Kot smo že
večkrat poročali, je gradbenike razjezilo, da jih
stanovska organizacija ni bolje zaščitila pri
sprejemanju nove gradbene zakonodaje. mk
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Menjave plinskih
kurilnih naprav
Ste se stanovalci večstanovanjskih stavb že dogovorili za menjavo plinskih kurilnih naprav?

Vsaka kurilna naprava tudi ni primerna za vsako dimovodno napravo.

Besedilo: Smana P. Kovačič

Letos tudi v Kranju beležimo prve
bolj resne celovite menjave plin-
skih kurilnih naprav in prenove
skupnih dimovodnih naprav v več-

stanovanjskih stavbah. Trenutne zasta-

rele peči (te so stare tudi od petnajst do

dvajset let) so svojo življenjsko dobo že

močno presegle, na kar je opozoril tudi

požar plinske peči v kopalnici stanova-

nja v januarju 2019,« opozarja Simon

Dovrtel, predsednik Sekcije dimnikarjev

pri Obrtno-podjetniški zbornici Sloveni-

je. Ker so menjave peči v teku, zato želi

opozoriti na nekatere izzive, s katerimi

se soočajo stanovalci, monterji, projek-

tanti, dimnikarske družbe in upravni-
ki stavb: »Plinske kurilne naprave so v

večstanovanjskih stavbah pogosto pri-
ključene na skupne dimovodne napra-
ve. Zaradi tega je treba menjavo peči

po posamezni vertikali med stanovalci

časovno uskladiti. Za takšen poseg pre-
dlagamo, da se najprej izdela kvaliteten

načrt strojnih inštalacij, s katerim se

O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Gorenjski glas - Kranjčanka 05.07.2019 
PetekDržava: Slovenija

Doseg: 43.000

Stran: 34

Površina: 717 cm2 1 / 3

Gorenjski glas - Kranjčanka 05.07.2019 
PetekDržava: Slovenija

Doseg: 43.000 Kazalo

Stran: 34

Površina: 717 cm2

23



preprečijo potencialni zapleti pri montaži. Pred tem je kori-

stno pridobiti tudi predhodno mnenje dimnikarske družbe.«

LE ŠE VGRADNJA KONDENZACIJSKIH PLINSKIH PEČI Tehnologi

ja in zahteve za vgradnjo so se v zadnjih dveh desetletjih precej

posodobile, ugotavlja Dovrtel: »Načini vgradenj so bili revidirani

in deloma tudi na novo standardizirani v pomoč načrtovalcem,

monterjem, upravnikom in dimnikarjem. Sprejeta je bila tudi

evropska Uredba za plinske naprave, ki zaradi varnosti zaostruje

pravila in v vseh državah članicah EU velja neposredno (Slove-

nija na predpis torej nima vpliva). Po drugi strani je v Sloveniji,

tako kot v drugih razvitih državah, zaradi okoljskih zahtev dovo-

ljena le še vgradnja kondenzacijskih plinskih peči, ki morajo biti

zaradi varnosti v bivalnih prostorih vgrajene neodvisno od zraka

v prostoru. V ta namen morajo projektanti, monterji in dimni-

karji upoštevati tehnične predpise ter tehnične lastnosti kurilnih

naprav, ki so obvezno razvidne že iz napisnih tablic, certifikatov

in navodil za vgradnjo, upoštevati pa morajo tudi tehnične last-

nosti dimovodnih naprav.«
Stanovalci se tako v okviru usklajevanja odločite, katero plin-

sko kurilno napravo bi želeli kupiti (proizvajalec, namen upo-
rabe, moč) in po kakšnem postopku se bo vgradnja peči in

skupnih dimovodnih naprav generalno izvedla. Izvajalci del

pa so dolžni naprave pravilno vgraditi, zaradi česar imajo

predpisano tudi obrtno dovoljenje (potrošnik pa se šteje za

laika in nima odgovornosti).

RAZLIČNI SO NAČINI ODVODA DIMNIH PLINOV Proizvajalci

za vsako plinsko kurilno napravo obvezno vnaprej določijo
in že na napisno tablico navedejo, kako se sme urediti odvod
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Dimovodna naprava je sestavni del kurilnih naprav, zaradi

česar so nanjo lahko priključene samo peči enega proizvajalca
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Dimovodna naprava NI sestavni del kurilnih naprav, zato so

lahko nanjo priključene plinske peči različnih proizvajalcev

dimnih plinov in dovod zraka za zgorevanje in kako se sme-

jo peči z vidika varnosti vgraditi. S tem proizvajalci plinskih

peči vnaprej določijo in dolžno izjavijo, pod kakšnimi pogoji
prevzemajo odgovornost za varno in učinkovito obratovanje.
Pomembno pri tem je, kot poudarja sogovornik, da nihče

v verigi načrtovanja, vgradnje in nadzora nima dovoljenja
spreminjati zahtev proizvajalcev. Pri menjavah plinskih peči
pa je treba upoštevati, da je obstoječe dimnike v večini pri-
merov treba prilagoditi kondenzacijski tehniki.
KAJ IE $E TREBA PREMISLITI »Posamezni proizvajalci plin-
skih peči v tehnični dokumentaciji določajo, da se smejo nji-
hove plinske peči priključiti sanio na dimovodne naprave, ki
so preskušene skupaj s plinsko kurilno napravo. To pomeni,
da je dimovodna naprava skupaj z vsemi priključenimi plin-
skimi pečmi ena celota. Proizvajalci tovrstnih kurilnih naprav
so odgovornost za varno obratovanje plinskih peči v takih pri-
merih pripravljeni prevzeti samo v kombinaciji z dimovodno

napravo. Zato ne dovolijo, da bi bile na to isto dimovodno
napravo priključene še peči drugih proizvajalcev in obratno.
Odgovornost namreč proizvajalci v takih primerih prevzame-
jo samo v celoti za vse priključene kurilne naprave, skupaj

z dimovodno napravo in dovodom zraka. Če pa se v večsta-

novanjski stavbi stanovalci nasprotno od opisane opcije odlo-

čite vgraditi najprej samostojne skupne dimovodne naprave,
ločeno od kurilnih naprav, potem je mogoče na te dimnike

priključiti istovrstne plinske peči različnih proizvajalcev. V

tem primeru je dimovodna naprava tehnično ločen element

od kurilnih naprav. Takšna opcija po eni strani nudi več mož-
nosti in več svobode pri izbiri proizvajalcev in tipov kurilnih

naprav. Po drugi strani pa ta opcija zahteva nekaj več dokazil,
za katera pa so dolžni poskrbeti projektanti oziroma monter-

ji,« je pojasnil Dovrtel.

PRIMER DOBRE PRAKSE V KRANJU V Kranju so celovito

menjavo plinskih peči in sanacijo skupnih dimovodnih nap-
rav pravkar izvedli na Gradnikovi ulici 5. »Stanovalci so si

pridobili predhodno strokovno mnenje dimnikarske druž-

be, načrt strojnih inštalacij, vgradili samostojne sistemske

dimovodne naprave, nanje priključili nove plinske peči in

izvedli prve preglede preko izbrane dimnikarske družbe.

Stanovalci so si s tem pristopom omogočili več svobode pri
izbiri plinskih peči,« je navedel Dovrtel in opozoril še na

novi gradbeni zakon, ki jasno razmejuje odgovornost med

monterja, proizvajalca ter projektanta, kar mora dimnikar

po vgradnji s prvim pregledom ustrezno evidentirati in opo-
zoriti na pomanjkljivosti pri vgradnji, da pozneje ni težav.

Prvi pregled po vgradnji vsake plinske kurilne ali dimovod-

ne naprave v večstanovanjskih stavbah skladno z zakonom

vedno izvede dimnikarska družba, izbrana za skupne napra-
ve v stavbi. S tem je preprečeno, da bi se pridobivala ločena,

neenotna mnenja, saj v takem primeru noben dimnikar ne

bi imel pregleda nad celotno stavbo niti ne bi prevzel odgo-
vornosti v celoti. Za vgradnjo plinskih kurilnih naprav je
Mestna občina Kranj s svojimi aktivnostmi omogočila tudi

ugodnejše subvencije Eko Sklada, je še poudaril Simon
Dovrtel. □

99 V grobem obstajata dve možnosti: prva

je, da morajo vse plinske peči na skupni
dimovodni napravi biti od enega samega

proizvajalca in se dimovodna naprava šteje
za sestavni del priključenih kurilnih naprav.
V tem primeru tudi ni možnih poznejših
sprememb s strani proizvajalca, možno
je spreminjati le tipe peči, vendar samo v
kombinacijah, ki jih je proizvajalec vnaprej
opredelil za svoje peči. Druga možnost pa

je, da na skupno dimovodno napravo, ki ni

sestavni del plinskih peči, lahko priključimo
istovrstne plinske peči več različnih

proizvajalcev in tipov. Prednost te variante
je, da dimovodno napravo lahko pozneje
uporabimo za priključitev novih plinskih

peči, če je dimovodna naprava tehnično še
ustrezna.
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Slovenija, Ptuj • Projekt Obrtna pot do mladih

Pomanjkanje kadra eden največjih
problemov obrti in podjetništva
Zaradi nekaterih napačnih usmeritev v preteklosti , da mora mladina predvsem študirati, ter zaradi

precenjevanja družboslovnih usmeritev in prepričanja, da so obrtni poklici manj vredni, je pri šolanju
mladih nastala vrzel, ki jo bo v kratkem času težko odpraviti.

S projektom Obrtna pot želi OZS

navdušiti mlade za obrtne poklice.
Kot je povedal predsednik OZS

Branko Meh (tudi sam obrtnik -
mizar), želijo s projektom Obrtna

pot v posameznih regijah zagoto-
viti možnost, da si učenci lahko v

živo ogledajo vse tiste poklice, ki

jih res zanimajo.

„V obrti je povpraševanje po
kadrih izjemno veliko. Primanj-

kuje predvsem kvalificiranega

kadra. Dejansko bi lahko rekli, da
so na udaru vse dejavnosti - od

gostinstva, kovinarstva, avtopre-
vozništva, elektroinstalaterstva,
mojstrov za popravila v hišah do
gradbeništva. V teh dejavnostih so

službe zagotovljene," je povedal
direktor OOZ Ptuj Boris Repič.

Do nedavnega so bili ti poklici
med slabše plačanimi, zdaj se tudi

to spreminja. „Dobra gospodarska
situacija se pozna tudi v obrti in

podjetništvu, tako da so za pok-

lice, za ljudi, ki znajo nekaj delati,

vrata na stežaj odprta," poudarja
Repič.

Septembra ponovno
tudi Ulica obrti

Pred iztekom šolskega leta
2018/19 je OZS osnovnim šolam

poslala vabilo na Ulico obrti v sklo-
pu 52. mednarodnega obrtnega
sejma v Celju. Na njej bo predstavi-
la atraktivne in deficitarne obrtne

poklice. Osrednja točka Ulice obrti
bo tudi letos Vajeniška pisarna, v
kateri bodo mladi dobili vse infor-

macije o vajeništvu. Predstavitev

poklicev je zastavljena tako, da

bodo mladi dobili vse informacije

o vključitvi v proces praktičnega

usposabljanja in informacije s sre-

dnjih šol.

Tudi brez mojstrov
obrti ne gre več

Naziv mojster obrti je pred leti

z liberalizacijo poklicev izgubil po-
men. V zadnjem času se to spremi-

nja, ker novi gradbeni zakon uvaja

vpis v imenik, kjer pa so ravno

mojstrski naziv, izpit, izpit pri inže-

nirski zbornici pogoji, da se lahko

sploh vpišejo, sicer ne morejo biti

odgovorni vodje posameznih del

na delovišču. Če teh pogojev ne iz-

polnjujejo, lahko izvajajo le adapta-
cije, ne pa tudi novogradenj. Novi

obrtniki, ki šele začenjajo dejav-
nost na tem področju, pa sploh ne

morejo opravljati dejavnosti brez

vpisa v imenik vodij del.

Vajeništvo se vrača

Tudi vajeništvo je ena od poti,

kako priti do kadra v obrti in podje-
tništvu. Postopoma se sicer vrača,

a imajo obrtniki in podjetniki pro-
blem, kako priti do mladih, ki bi se

želeli izobraževati na vajeniški na-

čin. Za deficitarne poklice so na vo-

ljo tudi štipendije in nagrade, ki jih
dobijo pri obrtniku, s katerim skle-
nejo vajeniško pogodbo. »Obrtniki
se vse bolj zavedajo, da si morajo

dober kader vzgojiti sami, za to pa
so potrebni čas, energija in finanč-
na sredstva, da si takšnega vajenca

izšolajo," je še povedal Boris Repič.

MG

Z inovativno Obrtno potjo
do novega kadra v obrti

Projekt Obrtna pot je regijsko zasnovan projekt, v katere-

ga se bodo vključile vse slovenske regije. V njem sodelujejo
uveljavljeni in priznani obrtniki in podjetniki z dolgoletno
tradicijo, ki bodo učencem znali na najboljši način predsta-
viti svoje delo na nekem področju. V letu 2020 bodo v tem
projektu predvidoma sodelovali tudi mladi Spodnjega Pod-
ravja oz. Podravja. r

S projektom Obrtna pot žeti Obrtno-podjetniška zbornica Slovenije navdušiti mlade za obrtne poklice.
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Več zaposlenih,
manj brezposelnih

Letos število delovno aktivnih stalno
raste

Kot so sporočili s Statističnega urada RS
(Surs), je v prvih štirih mesecih število de-
lovno aktivnih oseb v Sloveniji stalno raslo.

Konec aprila jih je bilo približno 893.000,

kar je za približno 3200 več kot v prej-
šnjem mesecu in za približno 24.000 več
kot v lanskem aprilu.
Od januarja do aprila se je prav tako stal-

no povečevalo število zaposlenih, število

samozaposlenih pa je nekoliko upadlo le
v aprilu.
Dobra polovica (55 %) delovno aktivnih
oseb so bili moški. Med samostojnimi pod-

jetniki so bili ti zastopani že z več kot dve-

ma tretjinama (66 %), med temi pa je bil
delež moških največji med kmeti (73 %).

Podatki kažejo, da se ženske odločajo za

samozaposlitev v manjšem številu kot mo-

ški.
Število delovno aktivnih moških se je gle-
de na marec 2019 zvišalo za 0,5 % (na

nekaj manj kot 492.400), število delov-
no aktivnih žensk pa za 0,2 % (na skoraj
400.900).

Število delovno aktivnih oseb se je v aprilu
2019 glede na marec 2019 najbolj zvišalo

v gradbeništvu (za približno 1200); sledile
so predelovalne dejavnosti (za skoraj 700)

in gostinstvo (za skoraj 500).

Stopnja anketne brezposelnosti je po Sur-
su 4,8-odstotna.

Manj brezposelnih, več potreb po
delavcih

Kot ugotavljajo za zavodu za zaposlovanje,
se brezposelnost še naprej zmanjšuje. Regi-
striranih je skoraj 4700 manj oseb kot pred
letom dni.

Maja se je število registriranih brezposel-
nih znižalo na 72.012, kar je 2,6 % manj
brezposelnih kot aprila in 6,1 % manj kot
v lanskem maju. Na zavodu se prijavlja vse

manj novih brezposelnih oseb, maja se jih je
prijavilo 4515, v letošnjih petih mesecih pa

31.021, kar je najmanj po letu 2008. Med

novoprijavljenimi je bilo 2441 brezposel-
nih zaradi izteka zaposlitev za določen čas,

449 iskalcev prve zaposlitve ter 677 trajno

presežnih delavcev oziroma stečajnikov.
Prostih delovnih mest, ki so jih delodajalci v

obdobju od januarja do maja letos sporočili
zavodu, je bilo 64.107, tri odstotke več kot v
enakem obdobju lani.
V prvih petih mesecih letošnjega leta je bilo

na zavodu v povprečju prijavljenih 77.211

brezposelnih oseb, kar je 5,9 % manj kot v

primerljivem obdobju leta 2018.
Od 6468 brezposelnih oseb, ki jih je maja
zavod odjavil iz evidence, se je zaposlilo
oziroma samozaposlilo 4723 oseb, kar je

20 % manj kot aprila in 10,5 % manj kot

maja 2018.

V primerjavi z enakim lanskim obdobjem
se je na zavodu prijavilo za 15,2 % manj is-

kalcev prve zaposlitve, trajno presežnih de-

lavcev oziroma stečajnikov se je prijavilo za

7 % več, brezposelnih po izteku zaposlitev
za določen čas pa 3,5 % manj kot lani. Iz

evidence se je odjavilo skupaj 37.543 brez-

poselnih oseb, od teh 29.078 zaradi zapo-
slitve, kar je 8,5 % manj kot v primerljivem
obdobju leta 2018.

V Sloveniji nekaj več prostih delovnih

mest kot v povprečju
Evropski statistični urad Eurostat je objavil
tudi podatke, ki kažejo, da je stopnja prostih
delovnih mest v območju evra v prvem četr-

tletju 2019 znašala 2,3 %, kar je enako kot

četrtletje poprej in več kot pred enim letom,

ko je znašala 2,1 %. V celotni EU je stopnja
prostih delovnih mest v tem obdobju znašala
2,4 %,karje več kot četrtletje poprej (2,3%)

in pred enim letom, ko je znašala 2,2 %.
V Sloveniji je stopnja prostih delovnih mest

v prvem četrtletju 2019 znašala 2,7 %,kar je
več kot četrtletje poprej, ko je znašala 2,2 %,

in tudi nekoliko več kot pred enim letom, ko

je znašala 2,6%.

V državah članicah s primerljivimi podatki
je bila stopnja prostih delovnih mest naj-
večja na Češkem (6,4 %), v Belgiji (3,6 %)

in v Nemčiji (3,3 %), najnižja pa v Grčiji
(0,6 %), Španiji (0,9 %) ter na Portugal-
skem, Irskem in v Bolgariji (odstotek) .

Stopnja se je povečala v 14 državah, v deve-
tih je ostala stabilna.

M. M.

Trend zaposlovanja se povsod po Evropi
povečuje, vse večja težava pa postaja

za delodajalce iskanje novih delavk in
delavcev. Pogledali smo, kaj na tem

področju pravijo podatki državne in ev-

ropske statistike ter zavoda za zaposlo-
vanje.
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Na notranjem
trgu ni videti

težav s cenami
Dan gradbincev v SDGD zaznamujejo
v spomin na prvo kolektivno pogodbo
gradbenih dejavnosti, ki je bila podpisana

davnega junija 1937. Kot je ugotovil pred-
sednik SDGD Franc Niderl, se pravice de-

lavcev v dejavnosti od takrat niso bistve-

no spremenile, še vedno je velika težava

delovni čas.

Da ostaja SDGD aktiven sindikat, je videti

iz njihovega poročila o delu za leto 2018

in programskih usmeritev za naprej. Se-

kretar SDGD Oskar Komac je poročal o

pobudah in predlogih tega sindikata pre-
ko ekonomsko-socialnega sveta, držav-

nega zbora in državnega sveta, političnih
strank in drugih.

Preprečiti zlorabo napotitve
Nadaljujejo aktivnosti za ustanavljanje

paritetnega sklada v gradbeništvu v Slo-

veniji. Splošna razprava na ekonomsko-

-socialnem svetu je že bila, zdaj je v pri-

pravi zakonodaja, jeseni pa naj bi bila v

državnem svetu na to temo mednarodna
konferenca, je napovedal Komac, ki je
tudi državni svetnik. SDGD se trudi tudi

za ureditev sistema javnega naročanja,
ratifikacijo konvencije Mednarodne orga-
nizacije dela in sprejem smernic za jav-
no naročanje, ki mora po njihovo postati

zavezujoč dokument in ne le priporočilo.

Zanje so pomembne tudi spremembe za-

kona o kolektivnih pogodbah ter sprejem
in izvajanje državnega investicijskega
načrta in s tem zagotavljanje stabilnega

poslovanja gradbenih družb.
SDGD se pridružuje tudi drugim zahte-

vam in akcijam ZSSS; največ je bilo govo-
ra o potrebi po splošni kolektivni pogod-
bi za zasebni sektor. Pomembni so tudi
zakon o urejanju trga dela, zakonodaja s

področja zdravstva in pokojninskega sis-

Gradbeništvo raste, tudi zaposlenost,
težave pa so s kadri. Problematika

delovnega časa je pereča, novozaposleni
dobijo višje plače. Višja minimalna plača
bo sicer zvišala stroške dela, a jih bo

vsem, in na notranjem trgu storitev to

ne bi smel biti problem. To je le nekaj
ugotovitev s seje republiškega odbora

Sindikata delavcev gradbenih dejavnosti
Slovenije (SDGD) ob dnevu gradbincev.

tema, posebej pa so omenili direktivo o

čezmejnem izvajanju storitev. Obetajo se

tudi že spremembe v paketu nove gradbe-
ne zakonodaje, ki je začela veljati 1. junija
lani, smo še slišali.
Komac je pojasnil, da je evropska fe-

deracija gradbenih in lesnih delavcev
(EFBWW), katere član je tudi SDGD,

začela postopek proti Republiki Sloveniji

zaradi nedovoljene državne pomoči v po-
vezavi z osnovo za plačevanje socialnih

prispevkov napotenih delavcev. Po njego-
vih besedah bo področje napotitev pred-
met nove direktive o napotenih delavcih.

Preprečiti je potrebno socialni dumping
in zlorabo instituta napotitve. V SDGD

ugotavljajo, da v veliko primerih ne gre
za izvajanje storitev, ampak posredova-
nje delovne sile brez potrebnih dovoljenj
oz. koncesij, ki jih imajo od države samo

agencije za zaposlovanje oz. posredova-
nje delovne sile. Možna rešitev je spre-
memba, da bi lahko zaposlitvene agencije
zaposlovale tudi tujce z delovnimi dovo-

ljenji in jih tudi napotovale na delo v dr-

žave EU.

Plače so prenizke
SDGD je napovedal, da bodo podpisnikom
kolektivne pogodbe gradbenih dejavnosti

poslali predlog uskladitve plač in drugih
prejemkov iz dela. Zavedajo pa se, da bo

odgovor delodajalske strani tesno pove-
zan z odzivi delodajalskih združenj na

uveljavitev zakona o minimalni plači in

sprejem splošne kolektivne pogodbe za

gospodarstvo.
V sindikatu tudi ugotavljajo, da deloda-

jalci zaradi pomanjkanja kadra v gradbe-
ništvu novozaposlenim obljubljajo višje
plače kot tistim, ki so že zaposleni pri de-

lodajalcu, kar ni pošteno.
SDGD si je zadal nalogo nadaljevati pro-
cese združevanja s sorodnimi sindikati

znotraj ZSSS, še naprej bodo tudi sodelo-
vali pri aktivnostih EFBWW.

Del razprave je bil namenjen finančnemu

poročilu in finančnim načrtom SDGD.

Mojca Matoz

Najbolje je novinarju ponuditi svojo zgodbo
Včasih so sindikalisti jezni na novinarje, saj njihove izjave predstavijo po svoje, jih

skrajšajo ali celo vzamejo iz konteksta. Kako javno nastopiti, da ne bo slabe volje, zadrege
ali celo strahu pred nastopom, je članom republiškega odbora na kratko predstavil
Zdravko Zupančič bden bolj uporabnih in zanimivih nasvetov je bil, da sije treba vzeti za

pripravo izjave čas in izkoristiti priložnost, da poveš, kar želiš, ne glede na vprašanje. »Če

veste, kaj želite povedati, je vse drugo nebistveno,« je na temo prave mere sproščenosti,

pristnosti, spontanosti in drže rok svetoval strokovnjak za retoriko. Sindikalisti pa so

opravili tudi vajo pred kamero.

Foto M. M
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Pojasnilo MOP v zvezi s pojmom »prevladujoča
stroka« in kdo je lahko vodja projekta

Ministrstvo za okolje in prostor je prejelo več vprašanj v zvezi z
obrazložitvijo pojma »prevladujoča stroka« in kako določiti, katera stroka
pri projektiranju glede na namen gradnje prevladuje ter kdo je lahko vodja
projekta.

V zvezi s tem MOP pojasnjuje, da Gradbeni zakon (GZ) v tretjem odstavku 12. člena
določa, da mora projektant za vodenje izdelave projektne dokumentacije določiti
pooblaščenega arhitekta ali pooblaščenega inženirja iz stroke, ki glede na namen gradnje
prevladuje ter da vodja projekta koordinira izdelavo projektne dokumentacije in jo
potrdi. Namen gradnje je zgrajen objekt, torej stavba, gradbeno inženirski objekt ali drug
gradbeni poseg, kot objekte deli GZ, njihovo podrobnejše razvrščanje pa ureja Uredba o
razvrščanju objektov. S tem, ko vodja projekta dokumentacijo potrdi z žigom in
podpisom, poleg projektanta prevzame odgovornost za celoten projekt in posledično
postane tudi avtor projekta.

Več..

Nazadnje posodobljeno: 5. julija 2019
Kategorije: Pojasnila ministrstev, Prostor, Zakonodaja

Spletno mesto SOS uporablja piškotke ter Google Analytics za zagotavljanje uporabniške
izkušnje - več o piškotkih. Skrij
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Gradbeniki ogorčeni zaradi
pravnega mnenja
Inženirska zbornica Slovenije (IZS) za v torek sklicuje izredno skupščino, na
kateri se bodo člani seznanili z odločitvijo gradbenih inženirjev za izstop iz
zbornice in ustanovitev lastnega reprezentativnega telesa.

(Foto: Bojan Velikonja)

IZS

mk
5. julij 2019

 5. julij 2019 22:30

Slovenija - Turčija 3:1
11 min

Spoznavali delo
gradbenikov, geodetov in
vodarjev

12 min

Gradbeniki ogorčeni zaradi
pravnega mnenja

42 min

Biden v primeru Trumpove
ponovne izvolitve
napoveduje konec zveze
Nato

1 ura

#foto Polona Hercog
zapravila priložnost kariere

1 ura

Bližnjica do deficitarnih
poklicev

2 uri

IAEA za sredo sklicala
izredno zasedanje glede
Irana

2 uri

Vse objave

NAJNOVEJŠE

V zbornici so v ta namen pri odvetniku Jožetu
Oberstarju naročili pravno mnenje (po neuradnih
informacijah naj bi stalo 7000 evrov brez DDV), ki
junijska sklepa gradbenikov o izstopu in določitvi
komisije, ki bo postopke izstopa vodila, razglaša
za »nična oziroma pravno neveljavna, nezakonita
in neizvršljiva, ker nimata pravne podlage v
nobenem predpisu niti aktu IZS«.

Gradbeni inženirji so ogorčeni, da se inženirska
zbornica »v preteklosti ni borila za svoje člane,
zdaj pa proti njim in njihovim zahtevam naroča
pravna mnenja, seveda plačana iz članarin
članov«. A na inženirski zbornici mirijo, da lahko
gradbeni inženirji mirno vodijo postopke za izstop
dalje, saj pravno mnenje določa le, da tega ne

Pozdravljeni, Matjaž
Dnevnik.si
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smejo početi v okviru zbornice. V ta namen je za
torkovo zasedanje predviden tudi sklep
skupščine, da sta oba junijska sklepa gradbenih
inženirjev »za IZS kot tudi za vse njegove organe
nezavezujoča in nimata nikakršnih pravnih niti
ekonomskih posledic za IZS.

IZS ne bo nosila nobenih stroškov, povezanih z
aktivnostmi razdružitve MSG iz IZS«. Kot smo že
večkrat poročali, je gradbenike razjezilo, da jih
stanovska organizacija ni bolje zaščitila pri
sprejemanju nove gradbene zakonodaje. mk
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Gradbeniki ogorčeni zaradi pravnega mnenja

Dnevnik
PETEK, 5. JULIJ 2019 OB 22:30

Inženirska zbornica Slovenije (IZS) za v torek sklicuje izredno skupščino, na kateri se bodo
člani seznanili z odločitvijo gradbenih inženirjev za izstop iz zbornice in ustanovitev lastnega
reprezentativnega telesa.
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